
 
  
Verslag landelijke bijeenkomst Federatie van VSV’s   
  
Datum: 8 September 2023 
Plaats: Huis van de Stad te Gouda 
Tijd:  13:00- 17:00 uur 
 
 
Opening 
 
Marije opent de bijeenkomst en heet iedereen van harte welkom. 
 
Het bestuur wil deze middag van de gelegenheid gebruik maken om de leden, naast de ALV, 
over verschillende belangrijke onderwerpen te informeren en inhoudelijk van gedachten te 
wisselen.  
 
 
Agenda 
 
13:00-14:00 uur: 

1. ZonMw programma invoeren basiskader 
2. Duiding landelijke structuren 
3. Hoe verder (ophalen bij leden) 
4. Organisatie Federatie 
5. Update over versnellingsaanpak (kort) 

14:00- 15:00 uur: 
Workshop 1 

15:10- 15:50 uur: 
Workshop 2 

16:00- 16:30 uur: 
  Afronding 
 
 
1. ZonMw programma en invoeren basiskader 
In de loop van September komt er meer duidelijkheid over het programma.  
De insteek van het programma om vermijdbare sterfte en ziekte rond de geboorte terug te 
dringen is goed. Er moet wel kritisch gekeken worden wie geschikt is om mee te doen en of 
implementatie gewaarborgd is. 
Het ZonMw programma loopt tot eind 2026. De verwachting is dat de structurele bekostiging 
van het VSV ook eind 2026 geregeld is. Tot die tijd komt er waarschijnlijk een 
overbruggingsregeling. 
Op 20 september is er een informatieve Webinar met tools over de juridische entiteit. Het is 
echter geen voorwaarde om al voor de start een juridische entiteit te zijn. 
 
De VSV’s moeten met elkaar bepalen hoe er verder wordt gegaan met het Basiskader dat er 
nu ligt. Het is belangrijk dat NRCG, CPZ en de Federatie het gezamenlijk vormgeven en de 
mono koepels hierbij meenemen. 
 
 
  



 
2. Landelijke structuren 
 Deelnemersraad van CPZ 
CPZ zit dit overleg voor en overlegt met de NVOG, KNOV, NvZ, Bo, ZN, NvK en de 
Patiëntenfederatie. De Federatie is daar nog niet bij aangesloten. 
 
Versnellingsprogramma 
VWS heeft hierbij de leiding. In Okt 2021 is dit programma vastgesteld door alle besturen. 
 
Toekomst geboortezorgtafel 
Dit is een brainstorm/ denktank waarbij de Federatie ook aangesloten is. 
Alle partijen bespreken met elkaar onder toezicht van VWS hoe de toekomstige 
geboortezorg ingericht moet gaan worden. 
 
3. Hoe verder 
Het is de visie van de Federatie om het versnellingsprogramma en andere relevante 
initiatieven gestructureerd onder te brengen in een landelijke tafel versnellingsaanpak 
 
Vraag 1, vanuit het Bestuur aan de leden: 
Vind u het goed als de Federatie zich, n.a.v. het Basiskader, samen met alle andere 
partijen en VWS gaat oriënteren op de vormgeving en route van de toekomstige 
geboortezorg?  
Antwoord: 
De aanwezige leden geven akkoord. 
 
De Federatie zal deze vraag ook nog voorleggen aan de niet aanwezige VSV’s. 
 
4. Organisatie Federatie 
 
In Maart is onderstaande 
organisatiestructuur gepresenteerd als 
voorstel voor de nieuwe vormgeving 
van de Federatie. 
 
   
 
 
 
Uit de enquête die naar aanleiding hiervan is gehouden blijkt dat de leden alleen mensen 
met een VSV-achtergrond in de adviescommissie willen hebben. Dus geen mono koepels of 
patiëntenfederatie in de Raad van Advies.  
De organisatiestructuur wordt daarom aangepast en zal er als volgt uit gaan zien. 
 

 

Professionaliseren: Organisatieontwikkeling Federatie (Marije)

2e variant gepolst in enquête

- Raad v Advies dan gekozen

VSV dienstencentrum

Professionaliseren: Organisatieontwikkeling Federatie (Marije)

Voorstel in maart gepresenteerd



 
De personele invulling van de Federatie ziet er op dit moment als volgt uit: 
Dagelijks Bestuur: Marije, Marlies, Martien, Eric, en Leonie van Rheenen (aspirant lid) 
Algemeen Bestuur: Babette, Lian, Sandra en Ingrid 
 
Voorstel voor de organisatie vanaf 2024: 
Dagelijks Bestuur: Marije, Martien en Leonie van Rheenen 
Raad van Advies: Babette en Vacatures 
VSV Dienstverlening: Marlies, Lian en Sandra  
 
Leonie van Rheenen is op dit moment aspirant bestuurslid. In maart 2024 zal er tijdens de 
Algemene ledenvergadering gestemd worden over haar deelname in het bestuur. 
 
OPROEP ! 
Er zijn nog vacatureplaatsen in de Raad van Advies.  
 
Leden die geïnteresseerd zijn in die functie of hier meer informatie over willen kunnen 
contact opnemen met Marije of Martien via info@federatievsv.nl 
 
Werkruimte 
Vanaf Oktober 2023 zal de Federatie gebruik gaan maken van een werkruimte in de Domus 
Medica in Utrecht. Dit is een centraal gelegen locatie waar ook veel andere partners 
gehuisvest zijn. 
 
Bekostiging 
Om de Federatie inzet te kunnen bekostigen is er een subsidieaanvraag gedaan, die tot het 
einde van het ZonMw programma loopt. VWS ondersteunt dit voorstel.  
Het gaat hierbij om 3 belangrijke onderdelen: 

- (Door)Ontwikkelen van uniforme formats / handreikingen 
- Kennisdelen m.b.v. VSV-dienstencentrum en online platform 
- Praktische ondersteuning van VSV’s/ regio’s 

 
In overleg met VWS, CPZ en NRCG zal gekeken worden hoe en bij wie de taken belegd 
gaan worden. 
 
Na beëindiging van het ZonMw programma, als de financiering van de VSV’s geregeld is wil 
de Federatie bij voorkeur bekostigd worden uit contributie van de leden. Op die manier 
blijven de VSV’s zelf leidend in het geboortelandschap. 
 
Input leden 
De Federatie heeft behoefte aan input en meningen van haar leden. Een eerdere oproep 
voor een klankbordgroep per expertise, kost veel tijd. Het voorstel is nu om regelmatig korte 
behoeftepeilingen/ vragenlijsten te doen via het platform. 
 
Vraag 2, vanuit het Bestuur aan de leden: 
Vind u het een goed idee als het bestuur uw mening via korte peilingen op het platform 
opvraagt? 
Antwoord: 
De aanwezige leden zijn akkoord. 
 
 
  

mailto:info@federatievsv.nl


 
6. Update versnellingsaanpak VWS 
De versnellingsaanpak bestaat uit 5 onderdelen: 
Kwaliteit Organisatie Bekostiging Preventie ICT 

 
VOICE-studie 
Onder het kopje kwaliteit valt de VOICE-studie. Jolanda Liebregts is een van de 
onderzoekers daarvan en zij geeft een korte toelichting over de voortgang van de studie. 
 
Het uitgangspunt van de studie is uitzoeken welke elementen van integrale zorg invloed 
hebben op gezondheid, ervaringen en zorguitgaven. 
Er is begin 2023 gestart met het bestuderen van Nederlandse- en internationale literatuur 
 
In Juni 2023 is gestart met het 2e deel van het onderzoek de Community of Practice. 
Dit wordt mede gedaan door groep bestaande uit 4 VSV’s en 2 IGO’s. Cliënten, 
zorgverleners, managers, en bestuursleden uit de organisaties worden geïnterviewd over 
hun ervaringen met de organisatie van geboortezorg in de regio’s.  
Verder bestaat dit deel van de studie uit vragenlijsten, netwerkanalyses, observaties en 
focusgroepen in de 6 regio’s. 
 
Vervolgens zal er bij alle VSV’s nagevraagd gaan worden welke elementen van integrale 
zorg zijn ingevoerd. Met al deze informatie hopen de onderzoekers duidelijk in beeld te 
krijgen hoe elementen van integrale zorg samenhangen met uitkomsten van moeder en kind, 
ervaringen van vrouwen en zorgverleners en de zorguitgaven. Hiervoor zullen gegevens 
over alle zwangerschappen in Nederland gebruikt worden 
 
Indien men meer informatie wil of vragen heeft over de studie kan men contact opnemen met 
Jolanda via j.d.liebregts@amsterdamumc.nl 
 
Zorgstandaard Integrale Geboortezorg 2.0 
De werkgroep actualisatie van de ZIG heeft de conceptversie van de ZIG 2.0 klaar. Alle 
veldnormen prenataal, nataal en postnataal zijn opgesteld. Daarnaast is er nog een 
veldnorm kwaliteit van zorg en een veldnorm kwaliteit. De continuïteit van zorg komt in alle 
veldnormen terug. 
 
Er is zo min mogelijk tekst gebruikt waarbij het uitgangspunt “niet hoe, maar wat” was. De 
beschrijving van de teksten mocht niet aan tijd onderhevig zijn en daarnaast duidelijk en 
werkbaar. De continuïteit van zorg komt in alle veldnormen terug. 
Eind 2023 wordt het conceptversie naar alle veldpartijen toegestuurd. Zij kunnen dan 
feedback geven op het concept waarna in 2024 alles wordt aangepast en afgerond. 
 
Kwaliteitsregistratie Klinisch Verloskundigen 
Er is veel discussie geweest om tot 1 kwaliteitsregister te komen. 
De NVOG en KNOV willen de Federatie hierbij graag als onafhankelijk procesbegeleider en 
zij willen niet dat het register onder 1 van hun organisaties komt te vallen, maar onder de 
Federatie. Indien dat wel zou gebeuren gaan zij niet akkoord en komen er 2 registers. 
Hetgeen niet wenselijk is. 
Voor de Federatie betekent dit; 

- De Federatie is enkel een sociocratische procesbegeleider. 
- Het is een tijdelijke rol. 
- Inhoudelijk zijn beide koepels verantwoordelijk.  
- De Federatie krijgt een vergoeding van de andere partijen voor de procesbegeleiding.  
- De Federatie maakt zelf geen kosten. 
- Er komt 1 register waar de naam van de Federatie aan verbonden is. 
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Vraag 3, vanuit het Bestuur aan de leden: 
Gaat u akkoord met de procesbegeleidersrol van de Federatie om bij te dragen aan de 
totstandkoming van 1 kwaliteitsregister voor klinisch verloskundigen? 
Antwoord: 
De aanwezige leden zijn akkoord. 
 
Data, gegevensuitwisseling en ICT 
De betrokken partijen zijn bezig vorm te geven aan de besluitvorming over dit onderwerp. 
Er is veel werk verzet in de werkgroepen, maar komende tijd wordt gekeken hoe al die 
informatie gekoppeld kan worden en hoe het in te passen is in bestaande structuren. 
Tevens zal er gekeken gaan worden hoe er met data in het algemeen moet worden 
omgegaan. Van wie en voor wie zijn de data (VSV spiegel, ROAZ-cijfers, PREM) en hoe 
borgen we de data. 
Het streven is dat eind 2024 alles klaar is. 
 
Vraag 4, vanuit een VSV: 
Er zijn steeds mee kwetsbare zwangeren. De ziekenhuis psychologen worden hierdoor 
echter welextra belast. De zorg is intensiever, de consulten langer en er zijn vaak 
meerdere personen bij betrokken terwijl er geen vergoeding voor de POP-poli tegenover 
staat. Voor kleinere ziekenhuizen is dit financieel niet op te brengen. Lokaal of met de 
grote verzekeraars lukt het niet om dit probleem op te lossen. Is het mogelijk dat de 
Federatie dit landelijk oppakt? 
Antwoord: 
Het probleem wordt door meerdere leden herkent. Nu wordt het meestal betaald uit de 
pot van de afdeling. 
Zodra er een VSV-tarief komt is daar ook een tarief voor extra gemaakte kosten voor 
activiteiten/ taken. Daar zou dit ook onder kunnen vallen.  
 
Pauze 
Na de pauze gaan de leden uiteen voor interactieve Workshops. 
Er zijn 2 workshoprondes en 4 onderwerpen waaruit men kan kiezen;  

1. Kwaliteit in het VSV 
2. Capaciteit 
3. Cliëntenparticipatie 
4. Basiskader 

 
Afronding 
1. VSV Dordrecht wil, als hulp voor de andere VSV’s, de statuten eventueel delen met 
andere VSV’s nadat zij zelf getekend hebben. 
2. Belangrijke data voor volgend jaar; 

- ALV 22 maart 2024  
- Landelijke bijeenkomst 04 oktober 2024 

 
Afsluiting 
Marije bedankt iedereen hartelijk voor zijn en haar komst en deelname. 
 
Vragen mogen altijd gesteld worden via: info@federatievsv.nl  
Mocht u contact willen met één van de dagelijks bestuursleden (Marlies, Martien of Marije), 
staan zij hier altijd voor open! 
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